
ZASEDÁNÍ  KOMISE  ŽIVOTNÍHO  PROSTŘEDÍ  DNE 17.10.2011 
 

Zápis  
 
 

 
A) Přítomni:  

Ing. Michael Hartman (předseda), Dana Slabochová (tajemník) , MUDr. Zita Kazdová, 

MUDr. Ivona Kosová, JUDr. Vladimíra Kozáková,  RNDr. Pavel Švejnoha, Ing. Jiří Bureš 

 

B) Průběh jednání: 

 

   

           Jednání bylo zahájeno v 16:00 hodin 

  
 

1. REKLAMNÍ TABULE 
Paní Kozáková: Nepovolené reklamy byly odstraněny. Úkol splněn. 

 

2. OKRAŠLOVÁNÍ 

Natírání kovového zábradlí 
Paní Slabochová sdělila, že požadované natírání kovového zábradlí je dokončeno. Úkol 

splněn. 

 

Zeleň u polyfunkčního domu 
Paní Slabochová sdělila, že truhlíky jsou osazeny a jsou umístěny v podloubí polyfunkčního 

domu. Přítomní členové v poměru 3:1:1 byli pro umístění vně podloubí, protože tak 

pochopili původní domluvu. Poté paní Kozáková vysvětlila, proč nemohou být umístěny 

v pásu mezi polyfunkčním domem a vozovkou – byly by překážkou dopravy a o jejich 

možném umístění by musel rozhodnout odbor dopravy MHMP. Dále paní Kozáková sdělila, 

že je v místě umístěných truhlíků chodník dosti široký, šíře je 230cm. Další dva roky má 

truhlíky v péči zahradnictví Kočí Běchovice. Od dalšího hlasování bylo upuštěno, protože se 

již hlasovalo dříve a nová účast paní Kozákové ( proti) s pana Hartmana (pro) by výsledek 

neovlivnila. 

Výsledná cena realizace je 39 676,-Kč. 

Vzhledem k tomu, že někteří členové KŽP by uvítali přesun truhlíků do kamenitého pásu je 

možno dále diskutovat o tomto úkolu. 

 

Zelený pás u zábradlí u ul. Starokolínské  

Paní Slabochová informovala, že záhon byl vyplet a byly dosazeny chybějící keříky 

skalníků. 

Komise se shodla na pozvání manželů Dubských, kteří mají zájem starat se o tento záhon na 

příští jednání KŽP.  Na tomto jednání se s Dubskými domluví pravidla péče o  záhon. 

Pravidla budou stanovena zápisem z jednání KŽP.  

Pozvání Dubských zajistí paní Slabochová 

Další péče o zelené  pásy bude řešena až po dokončení revize zeleně a dohodě se zástupci 

MČ. Paní Kozáková předložila KŽP návrh smlouvy s dobrovolníky, kteří by pečovali o 

zelené pásy. Komise se shodla, že zelené pásy je nutno řešit komplexně v celé MČ, např. 

prostřednictvím agendy  M21 a smlouvu sestavit vstřícněji vůči dobrovolníkům. 



 

3. PŘÍRODNÍ  REZERVACE, plán péče 
Připomínky byly předány RMČ ke schválení. Rada schválila, věc odeslána na OOP MHMP. 

Úkol je splněn. 

 

4.  HNOJIŠTĚ POD SKALKOU, Závory 
Paní Kozáková a paní Slabochová navrhují  provést dosadbu stromků a po té umisťovat 

závory. Dosadba je možná nejdříve v podzimních měsících. 

Pan Bureš upozornil, že bývalé hnojiště nebylo rozoráno, ale pouze urovnáno. Pokusíme se 

domluvit s nájemcem, hospodařícím na okolních pozemcích, aby při provádění orby rozoral 

i toto místo.  

Pan Bureš vznesl dotaz, zda bude možné provést vysekání ruderálního porostu v okolí cesty 

na Skalka – vysvobození malých stromků v aleji. Paní Slabochová sdělila, že  v plánu je 

alespoň částečné vysekání. 

Dále pan Bureš sdělil, že se okolo prodloužení cesty od hřbitova ke hnojišti nachází několik 

skládek včetně rozbitého ( zcela zdemolovaného) karavanu.  

Paní Slabochová předá podnět k úklidu  OŽPD. 

Dále úkol pokračuje. 

 

 

5. SKLÁDKA A KLÁDY 
Skládka na kraji lesa proti vjezdu na hřiště v ulici Čentické. Skládka byla uklizena. 

V současné době probíhá v lese kácení a je tedy možné, že se zde množí hromady větví 

pocházejících právě z kácení. Paní Slabochová upozorní pana Karbana, aby si pracovníci 

provádějící kácení po sobě uklidili. 

 

Komise požádala o umístění klád k tomuto vstupu. Paní Kozáková o požadavku 

informovala pana Ing.Frantíka, který odmítl klády umístit s tím, že pro toto opatření 

nespatřuje důvod. Pan Ing. Frantík, OOP MHMP zastupuje vlastníka pozemku. 

Pan Hartman k problému sdělil: Pravděpodobně jde o nedorozumění okolo místa umístění. 

Bude třeba dořešit.  

Ing.  Frantík, pokud je zástupcem majitele, pak je také jako každý majitel zodpovědný za 

čistotu pozemku. Je povinen zamezit výskytu nepovoleného odpadu na něm,  a to zejména 

v lese. Tedy by ho situace zajímat měla. Měl by se tady zajímat o  vznikající skládku 

stavebního a zahradního dopadu, které se u vstupu tvoří, a která byla důvodem požadavku.  

Skládka se tvoří z důvodu možnosti aut s vozíky zde zastavit a odpad vysypávat. Pokud Ing. 

Frantík navrhne jiný efektivní způsob či bude své odpady dle povinností vlastníka řádně 

likvidovat, pak bychom se mohli ztotožnit s jeho výrokem. Jinak je umístění klád zcela 

odůvodněné. 

Zatím nebyla skládka OOP uklizena ani jednou. Při pravidelných  dobrovolnických akcích 

„za čištění lesa“ jsou z uvedeného místa na nálady dobrovolníků a obce odvezeny cca 2 x 

100 litrové pytle. Akce již proběhla 10x s podobným výsledkem.  

Navrhuji znovu projednat a v případě, že se řešení bude jevit nadále jako nedůvodné, 

vyjednat komerční úhradu nákladů za služby úklidu během brigád nebo zasílat majiteli 

pravidelné výzvy k zapojení OOP Praha do akce úklidu lesa, aby si toto místo uklidili. 

Na jiných místech se klády osvědčily. Pokud tedy OOP necítí potřebu místo řešit, nechť jej 

v souladu se zákonem o lesích čistí a pořádek na svěřeném  pozemku ochrání jinak, 

popřípadě ať se komerčně podíly na důsledcích neřešení problému. 

Paní Kozáková předala k seznámení  odpověď pana Ing. Frantíka.  

Paní Kazdová se pokusí znovu jednat se zástupcem OOP, vedoucím oddělení péče o zeleň 

Ing. Frantíkem, neboť při jednání s panem Karbanem, zástupcem Lesů hl.m.Prahy, nabyla 

dojmu, že umístění dalších klád není problém. 



Úkol pokračuje, ZK požádá pana revírníka Beneše o doplnění klád do ústí cesty přibližně 

proti fotbalu ( trvale rozježděno, skládky). 

 

 

6. PŘIPOMÍNKY  K  LHP 
Návrh připomínek byl předložen RMČ, přijato usnesení pod čj: RMČ20/0349/11 ze dne 

12.07.2011, usnesení RMČ P21 předala V. Kozáková OOP MHMP ve stanovené lhůtě. Úkol 

splněn. 

 

 

7. ČLEN   KŽP 
Paní Slabochová informovala komisi, že předala do RMČ návrh na schválení pana Bureše 

členem KŽP. Úkol splněn. 

 

8. PRAMENIŠTĚ BĚCHOVICKÉHO POTOKA 
Ve věci změny názvu toku jsme nepokročili - pan Bureš informoval o probíhající změně 

vlastníka. Předpokládáme po provedení změny vlastníka obnovit jednání o změně názvu. 

Pan Bureš zjistí, v jaké fázi se nyní jednání o vlastnictví nachází,  poptá pana Ing. 

Karneckého z MHMP a v případě, že nás bude moci Ing. Karnecký informovat o možném 

dalším postupu, pozveme ho na příští jednání  KŽP.  

Pan Bureš bude pozvání panu Karneckému tlumočit. Oficiální pozvání zašle paní 

Slabochová na podnět pana Bureše. 

 

9. PROJEKTY – park u ZŠ Staroklánovické 

 Paní Kozáková informovala, že OMI ÚMČ P21 nesouhlasí se spojením  stavebních 

úprav  komunikace Čentické s odvodem dešťové vody z parku před ZŠ ve Staroklánovické 

ul. Stavby je nutno realizovat odděleně. OMI zařadí požadavek na odvodnění předmětného 

parku do svého rozpočtu a připraví studii. 

Pan Hartman prosí jednotlivé etapy návrhu odvodnění včetně zadáni včas konzultovat s KŽP. 

  

10.  ŠVESTKOVÁ ALEJ V UL. POLESNÉ 
Prohlášení OŽPD – reakce na zpochybnění řádnosti postupu ve  Svobodných újezdských 

listech v příspěvku Dr Dastychové z 28.8.2011 

Dne 16.2.2011 požádal vlastník pozemku o povolení k pokácení švestkové aleje v ulici 

Polesná z důvodů 1) špatného zdravotního stavu stromů 2) zásah do elektrického vedení 3) 

plánované zasíťování pozemku. V rámci žádosti byl předložen odborný zahradnický 

posudek firmy LUMEN, který ve svém závěru doporučuje pokácení aleje nejpozději do 

března 2011 a to zejména s ohledem na vysoká rizika nebezpečí, která alej pro chodce i 

provoz představuje. 

Proběhlo řádné správní řízení, z něhož vyšlo pravomocné rozhodnutí, jehož součástí bylo i 

uložení odpovídající náhradní výsadby. Následně došlo k vykácení aleje a odvozu dřevní 

hmoty majitelem pozemku. 

 

 

11.   BIOKORIDOR 
Paní Kazdová informovala KŽP, že se na ni obrátila paní Passerová, majitelka pozemků pod 

vzniklým biokoridorem za ul. Ježovickou, s blíže nespecifikovanou nespokojeností s řešením 

koridoru. Pan Bureš členům KŽP vysvětlil historii vytváření koridoru a objasnil možný 

důvod dlouhodobé nespokojenosti paní Passerové. Pan Bureš s paní Passerovou v minulosti 

zřízení biokoridoru projednával a dospěli ke shodě. Předložil jí projekt, kde základ tvořily 

vzrostlé stromy, které byly umístěny v podélné ose a podél nich byly vysazeny vyšší a nižší 



keře. Při žádosti o grant MHMP toto řešení předběžně schválil. Následně grant ale nebyl 

přidělen panu Burešovi, respektive občanskému sdružení se kterým se pan Bureš za tímto 

účelem spojil ( Maminy z újezdské roviny). MHMP rozhodl, že biokoridor zřídí vlastními 

silami. Po nějaké době se v místě biokoridoru objevila oplocenka a v ní vysazený les. Na 

žádost obyvatel ulice Ježovická – sousedících přímo s oplocenkou byly stromy v těsném 

sousedství stavební parcely přesazeny tak, aby zůstal manipulační prostor.  Biokoridor je 

umístěn cca 25m nad cestou na Skalka, čímž vzniká pás, který leží ladem, je zaplevelený…s 

čímž paní Passerová nesouhlasí. 

MHMP provedl výsadbu, aniž by s majitelem pozemku jednal. Celou situaci včetně nulové 

komunikace s majiteli tedy nezavinil pan Budeš ani OŽPD Praha 21, jak se paní Passerová 

domnívá, nýbrž OOP MHMP.   Paní Kazdová v tomto duchu s paní Passerovou promluví.  

 

12.   PRODEJ POZEMKU 
Na základě usnesení RMČ č. RMČ25/0458/11 předkládá paní Slabochová KŽP k projednání 

odprodej části pozemků parc.č. 1393/189 a 1393/5, k.ú. Újezd nad Lesy. Jedná se o část 

zelených ploch podél chodníku  spojujícího ulice v lokalitě IPB Real od jihovýchodu 

k severozápadu.  

KŽP záměr projednala a došla k závěru, že odprodej výše uvedených pozemků jednomyslně 

nedoporučuje. 

Jedná se o soustavu veřejné uliční zeleně, kterou je nutno zachovat a výhledově využít jako 

odpočinkové místo, využívané i staršími spoluobčany ( lavička, odpadkový koš, případně 

výsadba zeleně) Veřejných prostor v zastavěných částech obce má Újezd velmi málo, je proto 

nutné pracovat na systému jejich údržby a zkvalitnění, nikoli prodeje.  

Paní Slabochová předloží tento závěr do RMČ. 

Zároveň KŽP žádá OMI o přezkoumání umístění trafostanice, hydrantu ( parc.č. 393/189) a 

celkového stavu křižovatky ul. Polenské s chodníkem. 

OŽPD zajistí vysekání místa. 

 

 

 

Zasedání KŽP  bude v pondělí 14.11.2011 v 16 hod zatím ve velké zasedací místnosti. 

 

Zapsala Slabochová Dana 

 

 

Ověřil:  

 

 

Přílohy: žádné 


